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VOORWOORD
Lubbert Talen

Geachte lezer,

Met deze nieuwsbrief wil de SGP fractie u meenemen in 

het reilen en zeilen van de provinciale politiek gedurende 

het afgelopen halfjaar.

We zijn alweer een eind gekomen in het tweede halfjaar 

van 2021. Wanneer we naar de grote ontwikkelingen  

kijken in de afgelopen tijd, dan zijn er verschillende zaken 

waarvan we denken: loopt dit niet volledig uit de hand? 

Als we denken aan de kabinetsformatie, het corona-virus 

en de klimaatproblematiek?

De kabinetsformatie verloopt moeizaam. Het leek lang in 

de richting te gaan van een volledig door D66 gedicteerde 

formatie, een coalitie van partijen, die samen een flinke 

slag zouden gaan slaan op medisch-ethische kwesties 

en de natuur- en milieuontwikkeling. De mens centraal, 

de mens, die zichzelf op de plek van God plaatst. Het 

lijkt echter op dit moment te gaan in de richting van een 

voortzetting van het vorige kabinet. Een kabinet waar 

de ChristenUnie een rem kan zijn op veranderingen op 

medisch-ethisch gebied. En waarin, naar we hopen, het 

CDA nog iets van het oorspronkelijk nuchter boerenver-

stand kan inbrengen op het gebied van de natuur- en  

milieu ontwikkelingen. Loopt het eigenlijk wel uit de 

hand?

Het coronavirus gaat door, het aantal besmettingen 

neemt weer toe. Er worden veel maatregelen getroffen, 

mondkapjes, vaccinatie, QR-code, 3G en 2G. Ten diep-

ste is duidelijk dat de mensen het virus niet in de hand 

hebben of krijgen. De goede uitwerking van het virus zou 

kunnen zijn dat we als volk (regering en onderdanen) 

erkennen dat het Gods hand is die we in de pandemie 

opmerken en dat Hij ons laat zien dat we nietige schep-

selen zijn.

Het leven als boer wordt erg moeilijk gemaakt door de 

ontwikkelingen van de klimaatmaatregelen. De kern 

van een veeboer is het beste voor de dieren zoeken. 

Technisch is het zo dat hoe beter er voor een dier ge-

zorgd wordt, hoe gezonder het is, met als gevolg dat de  

opbrengsten voor de boer ook beter zijn. De recht-

vaardige kent (draagt zorg voor) het leven zijner bees-

ten (Spreuken 12:10). Het is mijn overtuiging dat zowel  

degenen die biologisch als die regulier boeren het beste 

zoeken voor hun vee en hun bedrijf. Boer is immers geen 

beroep, boer is een wijze van leven. Als SGP-fractie leven 

we met het wel- en wee van de boeren mee, en willen we 

ons inzetten om de schade van de ontwikkelingen die op 

het boerenleven afkomen zo veel mogelijk te beperken en 

hen te helpen om een goed toekomstperspectief te krij-

gen en een eerlijke beloning te krijgen voor de geleverde 

inzet en producten.

We sluiten dit voorwoord af. Loopt het uit de hand? In 

onze ogen misschien wel, maar laten we toch vooral  

instemmen met de dichter van psalm 93:

De HEER regeert ;  de hoogste Majestei t ,

Bekleed met sterkt ’ ,  omgord met heer l i jkheid,

Bevest igt  d’  aard’,  en houdt door Zi jne hand

Dat schoon gebouw onwankelbaar in stand.
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN
De begroting is onlangs weer vastgesteld door Pro-

vinciale Staten. Dat gaat, zoals altijd, gepaard met de  

Algemene Beschouwingen. Dirk van Dijk voerde namens 

onze fractie daarin het woord. Hieronder de letterlijke 

tekst.

Meneer de voorzitter, geachte dames en heren, ‘Rus-

tig temidden van de woelige baren’. Dit is de bekende 

lijfspreuk van Willem van Oranje. De dichter van Psalm 

46 drukt zich nog sterker uit. Hij zegt midden in enorme 

crises: ‘Daarom zullen wij niet vrezen, al veranderde de 

aarde haar plaats en al werden de bergen verzet in het 

hart van de zee.’ 

Met andere woorden: wat er ook gebeurt, wij blij-

ven vertrouwen, wij blijven standvastig. Voorzit-

ter, dat kwam niet omdat ze zich als een soort  

supermens beschouwden. Integendeel, dat kwam om-

dat ze geloofden in een almachtige God, Die alles re-

geert, en in Zijn heilzame Woord!

Klimaat en energie
Voorzitter, rustig te midden van de woelige baren. Als 

het over het klimaat gaat is er wereldwijd angst en vrees 

dat de golven letterlijk als gevolg van opwarming en de 

verwachte zeespiegelstijging heel hoog zullen worden. In 

Glasgow zijn veel wereldleiders bijeen op de klimaattop. 

Een schotse voorganger merkte naar aanleiding hiervan 

op dat het lijkt dat bij alle secularisatie het klimaat als 

nieuwe religie zijn intrede gedaan heeft, compleet met 

‘profeten’ zoals David Attenborough en ‘kindheiligen’ zo-

als Greta Thunberg, en klimaatmarsen als een soort spiri-

tuele pelgrimstochten. 

Deze Schotse voorganger, en wij met hem, oriënteert zich 

liever op God en Zijn Verbond dat hij gemaakt heeft met 

de mens, waarbij Hij beloofd dat Hij zal zorgen voor Zijn 

schepping. (Genesis 11) Als teken van dat Verbond gaf en 

geeft Hij ons Zijn boog in de wolken: de regenboog met 7 

kleuren. Vanuit dat perspectief bezien mag Overijssel wat 
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de SGP betreft regenboogprovincie genoemd worden. 

Gods zorg voor Zijn schepping ontslaat ons ondertussen 

niet van onze verantwoordelijkheid en onze opdracht tot 

rentmeesterschap. 

Prima om het gebruik van fossiele brandstoffen terug te 

dringen en te verduurzamen. Prima om onze welvaart en 

het daarmee gepaard gaande ongebreidelde consump-

tiegedrag kritisch tegen het licht te houden en waar  

nodig en mogelijk bij te sturen. Wij steunen het college 

in het tot nog toe gevoerde beleid met betrekking tot de 

energietransitie en zien uit naar de verdere uitwerking 

van de RESsen.

Vitaal platteland
Wij zijn blij dat we onlangs van GS hoorden dat de 

landbouw goed vertegenwoordigd is nu in de Gebieds-

GerichteAanpak gewerkt wordt aan de gebiedsagen-

da’s. Onze fractie is ook blij dat GS de zorgen van met 

name schapenhouders serieus genomen heeft door een  

wolvencoördinator, twee veldwerkers en 12 vrijwilligers 

aan te stellen. Mocht de wolf zich onverhoopt in Overijs-

sel vestigen dan is nog meer overlast te verwachten. In 

dat geval is het mogelijk dat Brussel ontheffing geeft en 

zijn beheermaatregelen mogelijk. 

Minder goed nieuws uit Brussel is het aannemen van 

de ‘Boer tot Bord’-strategie van EU-commissaris 

Frans Timmermans. Opnieuw dreigt de Landbouw met  

onhaalbare doelen opgezadeld te worden: 50% minder 

gewasbeschermingsmiddelen in 2030 en biologische 

productie op minstens 25% van de landbouwgrond. In 

studies wordt gewaarschuwd voor de risico’s: produc-

tiedaling, meer import, duurdere voeding. Hoe duidt GS 

deze ontwikkelingen met het oog op de landbouw in  

Overijssel?

Mobiliteit en Bereikbaarheid
In de technische beantwoording van onze vragen worden 

allerlei initiatieven met betrekking tot vraaggestuurd OV 

genoemd. De SGP wil deze initiatieven graag opgelijnd 

zien met de nieuwe concessies voor het OV. Het is er nu 

de tijd voor en de technieken zijn er. Het geeft een stimu-

lans aan het OV en het is bijzonder duurzaam. Het is maar 

een klein ding, maar dat geldt ook voor de vervanging 

van het werkschip van de provincie: niet op diesel, maar 

elektrisch en en/of door waterstof aangedreven. Een  

visitekaartje met lagere onderhouds- en brandstofkosten.

Financiën
Dank voor de begroting, die ziet er wat de SGP betreft 

prima uit. Mooi dat er vergeleken met de behandeling van 

de Perspectiefnota 5 miljoen extra beschikbaar is en dat 

er met het oog hierop een breed gedragen amendement 

en moties ingediend worden.

Tenslotte,

Voorzitter, zondag jongstleden is de heer Bas van der 

Vlies overleden , hij zat 29 jaar in de Tweede Kamer  

namens de SGP. Hem werd eens gevraagd wat hij zou 

zeggen als hij het hele Nederlandse volk twee minuten 

zou mogen toespreken. Zijn antwoord was het slot van 

een psalmvers met een waarschuwing en een belofte, 

met instemming citeer ik dat als afsluiting:

De waarschuwing:
Wie God verlaat heeft smart op smart te vrezen.

De belofte:
Maar wie op Hem betrouwt, op Hem alleen; 

Ziet zich omringd met Zijn weldadigheên. 

Dank u wel.

          

‘‘Het is er  nu de t i jd voor en 

de technieken z i jn er. ‘‘
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FRACTIE OP WERKBEZOEK
De SGP-Statenfractie is begin oktober op werkbezoek 

geweest bij het familiebedrijf Van den Belt in IJsselmui-

den. Zij zijn tomatenkwekers in het glastuinbouwgebied 

de Koekoek. Van hen hoorden onze politici over diverse 

knelpunten in dit gebied.

Van den Belt is een grote speler met vijf vestigingen in 

het gebied rond IJsselmuiden. Daar worden jaarrond  

tomaten gekweekt, ook in de winter. “Zo kunnen we 52 

weken per jaar onze klanten bedienen”, legde eigenaar 

Jacob van den Belt uit.

In het gebied is veel te doen rondom arbeidsmigranten, 

die ook bij Van den Belt werken. Het bedrijf heeft 35  

vaste medewerkers, zo’n 100 arbeidsmigranten en op 

zaterdag en in vakanties werken er 140 scholieren bij de 

kwekers. 

Jacob en Klaas van den Belt willen graag huisvesting 

voor hun eigen mensen (de arbeidsmigranten) realiseren. 

“Dat willen we per locatie doen, maar het dossier ligt 

bij de gemeente in een la”, vertelden de ondernemers.  

Ze zien graag dat er stappen gemaakt worden op het 

dossier arbeidsmigranten.

Dat is een probleem in meerdere gemeenten. Vanuit 

de provincie is Jan Jonker hier als Statenlid bij betrok-

ken. Samen met Simon Zandvliet (SP) drong hij in het  

provinciehuis aan op meer kwalitatieve huisvesting voor 

arbeidsmigranten. “De arbeidsmigrant is onze naaste. 

Een medemens die wij niet mogen uitbuiten (als een vorm 

van nieuwe slavernij), maar respect, erkenning en goe-

de werk- en leefomstandigheden moeten geven volgens 

Jonker.

Een ander knelpunt in de Koekoek is de verwarming van 

de kassen. Dat gebeurt op verschillende plekken met 

aardwarmte, maar die bronnen zijn vol. “Welke kant ga 

je op voor verwarmen, dat zijn vraagstukken die hier  

spelen”, volgens Jacob van den Belt. De kosten voor 

energie rijzen de pan uit en dat kan ook voor de kwekerij 

nadelige gevolgen hebben. 

Daarbij komt nog een complicerende factor. Mid-

dels de Regionale Energie Strategie worden diver-

se windturbines en zonnevelden aangelegd in de hele  

provincie (en overigens het hele land). Ook in de Koekoek 

is een zonneveld aangelegd. Maar vanwege het volle 

elektriciteitsnet is de capaciteit nu niet meer toereikend. 

“Wij kunnen geen energie meer terugleveren door het 

zonneveld”, volgens Van den Belt.

Er gaan ook dingen wél goed, merken de broers op.  

“We waren huiverig voor de brexit, maar dat loopt vrij 

soepel. Onze producten worden nu hier gekeurd, maar 

de export gaat gewoon door.”

Desalniettemin is er voor de Statenleden weer genoeg  

input om mee aan de slag te gaan. 
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STIKSTOFPROBLEMATIEK
De ontwikkelingen rondom stikstof gaan verder. Namens 

de SGP is Gert Harm ten Bolscher als gedeputeerde ver-

antwoordelijk voor de aanpak van de stikstofproblema-

tiek. Onze fractie in de Provinciale Staten is er ook mee 

bezig en lanceerde vorig jaar het plan voor de stikstof-

ladder.

De provincie heeft die in oktober officieel gepresenteerd. 

Zo kan de provincie een handelingsperspectief bieden 

aan ondernemers die een nieuw project willen beginnen 

in Overijssel.

Met behulp van een logisch stroomschema kunnen men-

sen zien of zij, wat stikstof betreft, een natuurvergunning 

moeten aanvragen of niet. Een AERIUS-berekening 

die de stikstofneerslag op gevoelige natuur berekent is 

daarvoor de basis. 

Nieuwe projecten die wel extra stikstofneerslag gaan 

veroorzaken moeten een vergunning aanvragen waarin 

is aangegeven waar de benodigde stikstofruimte van-

daan komt. De stikstofladder leidt de ondernemer door 

de verschillende mogelijkheden daarvoor. 

“De stikstofladder is een instrument om de gevolgen 

van de ‘stikstofcrisis’ te beperken en de gebiedsgerichte 

aanpak van stikstof naar een hoger plan brengen. Daar-

mee komt er ruimte om ook op de langere termijn te blij-

ven bouwen, ondernemen en realiseren”, aldus Dirk van 

Dijk.

“In Overijssel kiezen we voor een brede aanpak, waarin 

het terugdringen van de stikstof, een duidelijk perspec-

tief voor alle sectoren, en vergunningen die voor de rech-

ter overeind blijven centraal staan”, legt Gert Harm ten 

Bolscher uit. Dat heet een gebiedsgerichte aanpak. “Met 

een gebiedsgerichte aanpak zorgen we voor oplossingen 

op maat die zich richten op de opgaven in de verschil-

lende regio’s. Ten aanzien van stikstofruimte brengen we 

vraag en aanbod bij elkaar. We betrekken de omgeving 

en kiezen voor een integrale aanpak.”

Dat leidt tot successen: In juli was Overijssel de eerste 

provincie waar een PAS-melder gelegaliseerd was. Dat is 

een rundveehouder, die voor uitbreiding van zijn bedrijf 

alleen een melding hoefde te doen in het kader van het 

Programma Aanpak Stikstof (PAS). Dat programma werd 

door de Raad van State naar de prullenbak verwezen, 

waardoor de uitbreiding ook ineens illegaal was.

PAS-melders konden tot 30 april dit jaar de benodigde 

gegevens aanleveren bij Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO). Met de ingediende gegevens kon de 

provincie controleren of de melding voldoet aan de ge-

stelde voorwaarden. Overijssel was daar het snelst mee.

De eerste ondernemer in Nederland die nu, na jaren van 

onzekerheid, weer verder kan met zijn bedrijf, is die rund-

veehouder uit Overijssel. Gedeputeerde Ten Bolscher 

noemde dat een doorbraak. “Ik ben blij dat we onderne-

mers die ter goeder trouw hebben gehandeld nu kunnen 

helpen en onzekerheid kunnen wegnemen. Veel onder-

nemers wachten al twee jaar op duidelijkheid over of ze 

nu wel of niet legaal hun bedrijfsactiviteiten kunnen uit-

voeren. De afgelopen twee jaar heb ik zowel binnen IPO- 

verband, dat zijn de twaalf provincies, als in overleg-

gen met de minister aandacht gevraagd voor een goede 

en snelle oplossing van de problematiek van de PAS- 

melders. Indien nodig zal ik dat ook blijven doen, want 

ik wil deze onzekerheid zo snel mogelijk proberen op te 

lossen.”

De problematiek geeft grote druk op de ondernemersge-

zinnen, omdat dit onzekerheden oplevert bij bijvoorbeeld 

financiering, bedrijfsoverdracht en handhavingsverzoe-

ken. Aan deze onzekerheid willen de minister van LNV 

en de provincies een einde maken. Dit moet wel op een 

zorgvuldige manier gebeuren. “We hebben daarin nu de 

eerste stap gezet.”
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Het industrieterrein van Genemuiden wordt in de komen-

de tijd opnieuw uitgebreid. De gemeenteraad is daarmee 

akkoord gegaan, en die heeft daarin het laatste woord. 

Maar ook de provincie is bij zo’n uitbreiding betrokken.

Goed is om vooraf te melden dat de tapijtcluster Has-

selt-Genemuiden is aangemerkt als Topwerklocatie. 

Dit zijn bedrijventerreinen die zich onderscheiden door 

bijvoorbeeld een bijzondere groep bedrijven, een uitge-

sproken profiel of een aantrekkelijke ligging. Op deze 

topwerklocaties is veel aandacht voor duurzaamheid, 

nieuwe energie, circulariteit en klimaatadaptatie. Onder-

nemers en gemeenten werken samen met de provincie 

aan de doorontwikkeling van deze werklocaties.

Mede daarom staat de provincie welwillend tegenover 

de uitbreiding van het bedrijventerrein Zevenhont in Ge-

nemuiden. De provincie wil vooral de gebieden en loca-

ties ontsluiten en bereikbaar maken die het meest bijdra-

gen aan de Overijsselse economie. Hieronder horen ook 

de topwerklocaties van de provincie: de werklocaties 

met bijzondere vestigingscondities voor bedrijven die 

zich richten op een (inter-)nationaal en (boven-)regionaal 

verzorgingsgebied, en die een stuwende functie hebben 

voor de regionale economie. 

Een van de voorwaarden die de provincie stelt aan het 

plan, is de aanleg van een fietspad tussen het bedrijven-

terrein en de achtergelegen dijk Cellemuiden. Die route is 

opgenomen in het Kernnet Fiets Overijssel uit 2017.

De voorgenomen uitbreiding van Zevenhont, samen met 

de autonome groei, geeft in de toekomst een hoge ver-

keersdruk. Daarom zijn er maatregelen nodig om tot een 

passende verkeersontsluiting en -structuur te komen. Bij 

het nemen van maatregelen wordt veelal als eerste ge-

dacht aan de aanleg van nieuwe wegen, maar vanwege 

de Mobiliteitsladder van de provincie Overijssel wordt 

eerst onderzocht of andere oplossingen mogelijk zijn 

zonder dat de aanleg van nieuwe infrastructuur nodig is. 

Nieuwe infrastructuur kost namelijk ruimte, gaat ten koste 

van andere functies en kan een kostbare oplossing zijn. 

Toch is het, ook nadat de Mobiliteitsladder is doorlopen, 

nodig om nieuwe infrastructuur aan te leggen. Op de pro-

vinciale weg N759 komt daarom een extra rotonde. 

UITBREIDING INDUSTRIETERREIN GENEMUIDEN
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KLEINE EVENEMENTEN
In de onderhandelingen voor een nieuwe coalitie heeft 

de SGP zich sterkgemaakt voor kleine evenementen. 

Ook die zouden moeten kunnen blijven bestaan.

Wie had kunnen denken dat we in een tijd zouden  

belanden, waarin er helemaal geen evenementen meer 

werden gehouden? Vrijwel alle evenementen, van de 

grootste tot de kleinste, werden een tijdlang afgelast. 

Inmiddels gaan sommige evenementen weer door, maar 

regelmatig verdwijnen evenementen ook weer van de 

kalender. Dat zorgt ervoor dat van het SGP-speerpunt 

om kleine evenementen te steunen nog niet heel veel 

zichtbaar is.

Voor de periode 2020-2023 is echter wel vijf miljoen 

euro gereserveerd. Kleine evenementen kunnen op die 

‘subsidiepot’ aanspraak maken om hun begroting rond 

te krijgen. “Evenementen hebben betekenis voor de  

sociale samenhang in onze provincie. We vinden het  

belangrijk dat in Overijssel iedereen mee doet en mee-

telt, een inclusieve samenleving. Heel veel vrijwilligers  

staan klaar om de organisatie van evenementen mogelijk 

te maken. Wij waarderen mensen die zich op vrijwillige  

basis inzetten om Overijssel mooier te maken en voor  

elkaar te zorgen. 

Evenementen zijn van belang voor de economie in 

onze provincie en de aantrekkelijkheid van Overijssel.  

Evenementen geven Overijssel kleur en trekken daar-

mee vele bezoekers, zowel inwoners als binnenlandse en 

buitenlandse bezoekers naar Overijssel. Daarmee stimu-

leren zij bestedingen en bevorderen zij werkgelegenheid, 

bovendien dragen evenementen bij aan een aantrekke-

lijk vestigingsklimaat, een speerpunt van ons regionaal  

economisch beleid”, luidde daarvoor de onderbouwing.

Maar zoals gezegd, gaan veel evenementen niet door. 

Het geld blijft echter wel beschikbaar. Ook in de onlangs 

vastgestelde begroting heeft Overijssel, mede dankzij  

de SGP, het volgende speerpunt: “Wij ondersteunen 

beeldbepalende, bijzondere kleinere én incidentele,  

onvoorziene cultuur- en sportevenementen in Overijssel.” 
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‘FLEURIGE SLUIPMOORDENAAR’

Onze fractie is bezorgd over de opmars van het  

Jacobskruiskruid, dat welig tiert in de provincie. Fractie-

voorzitter Dirk van Dijk stelde in augustus vragen aan het 

provinciebestuur over de ‘sluipmoordenaar’.

Landbouworganisatie LTO Noord riep eerder deze week 

overheden op om werk te maken van de aanpak van 

het Jacobskruiskruid. De plant mag dan veel kleur aan  

bermen en weilanden geven, hij blijkt nogal gevaarlijk 

voornamelijk voor koeien en paarden. Na het maaien kan 

het Jacobskruiskruid namelijk in het voer van de dieren 

terechtkomen, met soms desastreuze gevolgen.

Het kruid kan namelijk tot veel schade aan de gezond-

heid van dieren leiden. En dat moet voorkomen worden, 

volgens de SGP. De fractie roept Gedeputeerde Staten 

op om in overleg te gaan met LTO Noord, Rijkswater-

staat, de waterschappen, gemeenten en eventuele an-

dere relevante partners om de problematiek te agende-

ren.

In gezamenlijkheid zouden de betrokkenen dan tot een 

adequate aanpak kunnen komen en dat is nodig ook. 

“De boeren hebben doorgaans al veel zorgen”, merkt 

Dirk van Dijk op. “Als zij zelfs hun dieren al niet meer  

veilig kunnen voeren, levert dat grote problemen op.”

De provincie moet daarom alles in het werk stellen om de 

onrust en zorgen onder de boeren met betrekking tot de 

gezondheid van hun dieren, als gevolg van het oprukken-

de Jacobskruiskruid, weg te nemen.

Van Dijk is benieuwd welke mogelijkheden de provin-

cie daarvoor ziet. Het college van Gedeputeerde Staten 

wordt daarom verzocht om aan te geven welke concre-

te mogelijkheden en maatregelen er zijn om het fleurige, 

maar schadelijke kruid aan te pakken.

Gedeputeerde Staten kennen de klachten van boeren 

omtrent Jacobskruiskruid en de giftigheid voor het vee, is 

de reactie. “Jaarlijks, rond de maand juli, komen er diver-

se klachten van boeren bij de provincie binnen, waarbij 

gevraagd wordt om de berm te maaien. 

Door de droogte van de afgelopen jaren zijn er relatief veel 

open plekken ontstaan, in bijvoorbeeld onze bermen. Dat 

leidt dit en vorig jaar tot een grotere aanwezigheid van de soort.  

Jacobskruiskruid is tegelijkertijd een inheemse soort met 

een zeer hoge waarde voor de biodiversiteit.”

Het college wil desgewenst wel in overleg, maar geeft 

ook aan dat de provincie handelt volgens de “Intentie- 

afspraak gedragsregels Jacobskruiskruid in Overijssel”  

daterend uit 2006. “Tijdens het opstellen hiervan zijn 

partijen als LTO betrokken. In de intentie-afspraak wordt 

echter zowel de waarde als het gevaar van de soort  

erkend. Er wordt in de intentie-afspraak ook gerefereerd 

aan de eigen verantwoordelijkheid.”

De provincie wil echter wel aan het werk als dat nodig is. 

“Bij meldingen over de aanwezigheid van Jacobskruis-

kruid in bermen beoordelen wij het aanwezige risico. 

Wij zoeken naar maatwerkoplossingen op locaties waar  

Jacobskruiskruid massaal aanwezig is en een acuut pro-

bleem vormt. Pleksgewijs voeren wij bij een hoog risico 

een extra maaibeurt uit in de provinciale bermen.” 

Daarnaast gaat de provincie samen met agrarische or-

ganisaties ook in gesprek met de verschillende organi-

saties die betrokken zijn bij het beheer van bermen en 

natuurgebieden. In die gesprekken worden de afspraken 

uit 2006 tegen het licht gehouden en indien nodig geac-

tualiseerd.
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De Omgevingswet gaat, na een paar keer uitstel, in op 1 

juli 2022. In die wet worden regels voor ruimtelijke ont-

wikkeling gemakkelijker gemaakt en samengevoegd. 26 

wetten worden 1 nieuwe landelijke wet: de Omgevings-

wet. Daarin staan alle regels voor ruimte, wonen, verkeer 

en vervoer, milieu, natuur en water. Met de verandering 

van de wet verandert ook de manier van werken. Uit-

eindelijk zorgt dat voor duidelijke en snellere procedures 

voor burgers en bestuurders. 

Zegt Jan Jonker die dit onderwerp in zijn portefeuille 

heeft. Het is bij uitstek een onderwerp waar de gemeen-

ten regie op moeten kunnen voeren. Ook de provincie is 

bezig om een  Omgevingsvisie en -verordening samen 

te stellen. 

Een onderwerp dat dus heel breed is en in alle provinci-

ale commissies aan de orde is geweest, als het nu gaat 

om wonen, werken, landbouw, natuur, water, verkeer, 

de energietransitie; alles krijgt op de een of andere ma-

nier zijn plek. In de Omgevingsvisie geeft de provincie 

aan wat belangrijk is voor de omgeving, de Omgevings-

verordening vertelt de regels die daarbij houden. In de  

aanloop naar de invoering van de wet nemen provincie 

en gemeenten de omgeving onder de loep en besluiten 

zij wat ze belangrijk vinden voor de omgeving.

In de Omgevingsvisie is een doorkijkje naar de toekomst 

te zien: hoe ziet onze omgeving er over pakweg 20 jaar 

uit? Een belangrijk document, dat ook laat zien welke 

ontwikkelingen in de toekomst wél en niet mogelijk zijn.

Ook Provinciale Staten hebben daar inspraak in. Regel-

matig staat de Omgevingsvisie op de agenda van de  

Staten. Statenleden kunnen dan aangeven wat ze be-

langrijk vinden voor de omgeving. Waar mag woning-

bouw plaatsvinden? Waar kunnen fabrieken neergezet 

worden? Waar is ruimte voor de landbouw?

Uiteindelijk hebben de Provinciale Staten daarin het 

woord; het gekozen orgaan. Met de Omgevingswet  

worden al die ontwikkelingen overzichtelijk gemaakt. 

Projecten moeten in samenhang en per gebied wor-

den aangepakt. Procedures mogen niet meer eindeloos  

duren, regelgeving moet voorspelbaar, betaalbaar en 

transparant zijn. 

Bescherming van burgers blijft een belangrijk doel in de 

nieuwe Omgevingswet. Daarnaast moet die ook uitnodi-

gen tot nieuwe initiatieven en ontwikkelingen en niet alles 

bij voorbaat dichttimmeren. 

“De wet wordt geen blauwdruk voor alle ruimtelijke om-

geving”, aldus Jonker. “Wat goed is voor de ene regio, 

is lang niet altijd geschikt voor de andere. Het nieuwe  

omgevingsrecht is flexibel, waardoor provincies en ge-

meenten regionaal en lokaal maatwerk kunnen leveren.”

De nieuwe omgevingsvisie vergemakkelijkt bijvoorbeeld 

het (ver)bouwen van een huis. In één oogopslag is dui-

delijk wat wel en niet mogelijk is. Er zijn minder ‘lagen’ 

die doorlopen moeten worden voor het verkrijgen van een 

vergunning.

Tegelijkertijd maakt zo’n visie ook duidelijk hoe het land-

schap er in de toekomst uit moet gaan zien. Als Staten-

fractie zijn we daar volop mee bezig. Wilt u meedenken 

over de toekomst van uw omgeving en onze fractie voor-

zien van input? Neem dan contact met ons op!

OMGEVINGSVISIE

          

‘‘Ruimtel i jke ontwikkel ing gaat iedereen aan, 

het gaat om onze leefomgeving. En daar v indt 

iedereen wel wat van‘‘
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In de coalitie ontstond eerder dit jaar commotie. Het 

CDA stemde tegen de Regionale Energie Strategie, wat 

de verhoudingen op scherp zette. De coalitie (waar de 

SGP deel van uitmaakt) kwam later met een gezamenlij-

ke verklaring, die hieronder te lezen is.

De vijf fractievoorzitters van de coalitie hebben de  

afgelopen weken, onder leiding van extern procesbe-

geleider Ben Koopman, intensief met elkaar gesproken 

over de ontstane situatie naar aanleiding van het proces 

wat heeft geleid tot de tegenstem van de CDA-fractie bij 

het vaststellen van de RES 1.0 op 1 juli jl. Door alle partij-

en is daarbij de intentie uitgesproken om eruit te komen 

en samen als coalitie verder te gaan.

Tijdens de gesprekken is op een open, constructieve 

en respectvolle wijze teruggeblikt op het proces en de  

besluitvorming, om te begrijpen wat er gebeurd is en hoe 

hier lessen uit kunnen worden getrokken. Met betrekking 

tot de RES steunt de CDA-fractie de ingezette inhou-

delijke koers. De coalitiepartijen spreken de verwach-

ting en vertrouwen uit dat er over de rolverdeling tussen  

provincie en gemeenten in de volgende fase naar RES 2.0 

goede afspraken worden gemaakt. Voorts is met de blik 

naar de toekomst gesproken over de condities voor een 

succesvolle voortzetting van de coalitie.

De coalitiepartijen hebben er vertrouwen in dat er  

voldoende politiek draagvlak en basis is om Overijssel 

stabiel te besturen en het coalitieakkoord uit te voeren. 

De partijen spreken de intentie uit om zich, samen met de 

andere partijen en maatschappelijke partners, ten zeerste 

in te spannen om de forse maatschappelijke uitdagingen 

het hoofd te bieden, in het belang van de Overijsselse 

samenleving.

Ben Eshuis

Regien Courtz

Renate van der Velde

Annemieke Wissink

Dirk van Dijk

COMMOTIE IN DE COALITIE

Presentatie van het coalitieakkoord in 2019
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Vincent Slingerland, 
fractieondersteuner

“Ik ben Vincent Slingerland, 31 jaar en woonachtig in 

Staphorst. Ik ben getrouwd met Berdien en samen heb-

ben we drie kinderen gekregen. In het dagelijks leven 

ben ik als zzp’er werkzaam als werktuigbouwkundig te-

kenaar/projectleider.”

Sinds 1 juli 2019 is Vincent parttime werkzaam als frac-

tiemedewerker van de statenfractie SGP Overijssel. “Ik 

ondersteun de fractie in haar werkzaamheden. Dit houdt 

in dat ik de organisatie rondom de fractievergaderingen 

in handen heb (zoals het versturen van de uitnodiging, 

het regelen van een vergaderlocatie, de verslaglegging 

en het beheren van het archief). Ook zorg ik voor de 

inhoudelijke voorbereiding van (een deel van de) ver-

gaderstukken, organiseer ik werkbezoeken en andere 

fractiegerelateerde activiteiten. Daarnaast ben ik verant-

woordelijk voor het plaatsen van berichten op de web-

site.”

Vincent voelt zich thuis bij de partij. “Omdat ik me ver-

bonden voel met de beginselen van de SGP en de con-

structieve manier van politiek bedrijven (principieel geluid 

op een praktische manier laten horen) spreekt mij aan.”

WIE IS WIE IN DE FRACTIE?

In de provincie zijn veel partijen actief. “Die dynamiek 

vind ik interessant. De provincie is een bestuurslaag die 

erg interessant is omdat het heel veel dingen aangaat. 

Denk aan de energieopgave, stikstof, ruimtelijke ordening 

enzovoorts.”

Het stikstofdossier vindt Vincent een lastig dossier. “Na-

tuur is vanzelfsprekend belangrijk, maar de boeren moe-

ten het blijkbaar oplossen. Zij zitten in de hoek waar 

telkens de klappen vallen. De fractie probeert ook in dit 

vraagstuk een goede oplossing te vinden.” 

Overijssel is een prachtige provincie waar heel veel din-

gen goed geregeld zijn, vindt Vincent. “Denk aan bijvoor-

beeld de prachtige landelijke gebieden en het wegennet. 

Als inwoners mogen we blij en dankbaar zijn voor wat we 

hebben.”

De fractiemedewerker vindt het belangrijk dat de provin-

cie leefbaar blijft. “Ik hoop dat we in de politiek met el-

kaar het goede zoeken voor de provincie en daarbij onze 

christelijke wortels niet vergeten.”

CONTACTGEGEVENS
Hebt u relevante vragen of suggesties voor de fractie? Wij zijn bereid om naar u te luisteren of u, indien mogelijk, te 

ontvangen op het provinciehuis. Neem gerust contact op. 

Dirk van Dijk 
(Fractievoorzitter)

06-39637773

d.vandijk@overijssel.nl

Jan Jonker 
(Statenlid)

06-22976513

jj.jonker@overijssel.nl

Gert Harm ten Bolscher
(gedeputeerde)

gh.t.bolscher@overijssel.nl 

Lubbert Talen 
(Burgerlid)

06-30091821

l.talen@overijssel.nl 

Vincent Slingerland 
(Fractiemedewerker)
06-15425875

wva.slingerland@overijssel.nl 

Enrico Kolk
(Communicatiemedewerker)

06-36382257

h.kolk@overijssel.nl 

De nieuwsbrief verschijnt twee keer per jaar. Aan- en afmelden kan via h.kolk@overijssel.nl.


